



## 2017ko EKAINAREN 28ko ERAKUNDE ADIERAZPENA

Aurten ere, 1969ko ekainaren 28ko goizaldean Stonewall Inn tabernan gertatutakoaren oromenak bultzatuta, LGTBI kolektiboko kideok beste behin bilduko gara eskubideak errebindikatzeko eta aniztasunetik abiatuta errespetuaren eta bizikidetzaren alde egiteko. Orain arte lortutako guztia ospatu eta oraindik lortzeke daudenak nabarmendu nahi ditugulako egun horretan.

Aurten lortu ditugun zenbait aurrerapen azpimarratuko ditugu jarraian, eta benetan uste dugu jauzi kualitatiboa ekar dezaketela LGTBI pertsona askoren eguneroko errealitatean, besteak beste:

- Joan den maiatzaren 4an, FELGTB Lesbiana, Gay, Transexual eta Bisexualen Estatu Federazioak sustatutako LGTBI berdintasunaren aldeko Lege Proiektua erregistratu zen, eta Gorteetan ordezkaritza duten ia alderdi politiko guztien babesia jaso du. Espero dugu lege-proiektu hori, oraintxe bertan parlamentu-izapidea hasten ari dena, lehenbailehen errealitate bihur dadin.
- Martxoaren 10ean tratu-berdintasunerako eta diskriminazioaren aurkako Lege Integralako Proposamena aurkeztu zen Diputatuen Kongresuan, eta, gugandik gertuago, Eraberean, eta Tratu Berdintasunarenaldeko eta diskriminazioaren aurkako Euskal Sarea jarri dira abian, bi ekimen positibo ildo horretan.

Baina hala eta guztiz ere aurrera jarraitu behar dugu LGTBI kolektiboko kideoi bizitza zailago egiten diguten traba guztiak salatzen eta agerian jartzen. Maila horretan, honako hauek salatu nahi ditugu:

- Agerikoa da nazioarteko espektro zabalean LGTBI kolektiboa giza eskubideen urraketari egin behar diola aurre; izan ere, 70 herrialde baino gehiagoko lege-esparruak sexu harremanak zigortzen dituzte, eta 11 herrialdetan heriotza-zigorraren aukera ere aintzat hartzen dute arrazoi horrexegatik. Ildo beretik, sexu-joera eta/edo genero-nortasuna tarteko egindako gorroto-delitu ugariak salatzen ditugu, eta egoera hori geldiarazteko neurriak hartzeko eskatzen dugu.
- Gure ingurunean diskriminaziozko gertaerak eta/edo hitzezko eraso zein eraso fisikoak ikusten jarraitzen dugu, eta horrek agerian uzten du sexu-aurreiritzi

## DECLARACIÓN INSTITUCIONAL ERAKUNDE-ADIERAZPENA

## DECLARACIÓN INSTITUCIONAL POR EL 28 DE JUNIO DE 2017

Un año más, el recuerdo de los hechos acontecidos en el bar Stonewall Inn la madrugada del 28 de junio de 1969, nos vuelve a reunir al colectivo LGTBI para reivindicar derechos y en pro del respeto y la convivencia desde la diversidad. Una fecha a partir de la cual celebrar los logros conseguidos y poner de relieve aquellos aspectos que aún resta por conseguir.

En este año hemos conseguido avances que destacamos y que pueden suponer un salto cualitativo en la realidad cotidiana de muchas personas LGTBI, como:

- El registro el pasado 4 de mayo del Proyecto de Ley por la Igualdad LGTBI, iniciativa promovida por la FELGTB (Federación Estatal de lesbianas, Gais, Transexuales y Bisexuales) que ha contado con el apoyo de la práctica totalidad de partidos políticos con representación en las Cortes. Confiamos en que dicho proyecto de ley, que comienza ahora su trámite parlamentario, sea cuanto antes una realidad.
- La presentación el pasado 10 de marzo en el Congreso de los Diputados de la Proposición de Ley Integral para la igualdad de trato y la no discriminación, o la existencia, ya en nuestro entorno más cercano, de iniciativas como Eraberean, Red Vasca por la Igualdad de Trato y No Discriminación, iniciativas ambas positivas en la materia.

Pero debemos seguir haciendo hincapié en todos aquellos aspectos que nos hacen la vida más complicada y difícil a las personas que formamos parte del colectivo LGTBI. Denunciamos a este nivel:

- La flagrante violación de derechos humanos a que debe hacer frente el colectivo LGTBI en un amplio espectro del panorama internacional, con marcos legislativos que penalizan las relaciones sexuales en más de 70 países o que contemplan, incluso, la posibilidad de pena de muerte por dicho motivo hasta en 11. Denunciamos, asimismo, los innumerables delitos de odio cometidos por razón de orientación sexual y/o identidad de género y solicitamos sean habilitadas medidas que pongan freno a dicha situación.
- La persistencia en nuestro entorno de hechos discriminatorios y/o agresiones, (verbales/físicas), que ponen de manifiesto la vigencia de un prejuicio sexual que jerarquiza las sexualidades sentando las bases para que tales actos tengan lugar.



## DECLARACIÓN INSTITUCIONAL ERAKUNDE-ADIERAZPENA

- batek indarrean jarraitzen duela; horren arabera, sexualitateen artean hierarkia moduko bat ezartzen da, eta horrelakoak gertatzeko oinariak finkatzen dira.
- Trans kolektiboa patologizatu egin da, eta kolektibo horren premiei beren osotasunean eta generoa askatasunez adierazteko eskubidetik abiatuta helduko dien estatu-lege bateraturik ez dago.
  - Trans adingabeak espezifikoki aipatuz, zenbait sektore erreakzionario sexua/generoa bizitzeko moduarekin zerikusia duten eskema zaharkituakiraunarazten ahalegintzen dira behin eta berriz, horrela gizartea alor horretan egindako aurrerapenak bertan behera uzteko.
  - Oraindik ere familia homoparentalek diskriminaziozko baldintzak pairatzen dituzte lagunza bidezko ugalketako teknikei, adopzioari eta filiazioari dagokienez.

Botere publiko, estamentu ofizial eta ikastetxe guztiei eskatzen diegu, halaber, gure kolektiboarentzat gizarte bidezkoagoa eta berdintasunezkoagoa lortzea ahalbidetuko duten neurriak har ditzan, eta, ildo horretan, honako eremu hauei ematen diegu lehentasuna:

- Hezkuntzan sexu- eta genero-aniztasuna integratzea, alor horretan idea berriak sortzenlaguntzea, eta sexu orientazioagatiko eta genero nortasunagatiko eskola-jazarpenari aurre egiteko prebentzio-lanaren oinariak jartzea.
- Emakume lesbiana agerian jartzea, haren errealitatea onartzeko eta gizartean legitimatzeko, eta haren eskubideak askatasunez baliatzeko neurriak abian jartzeko eskatzea.
- Esparru heteronormativoaren alternatiba eta aniztasunaren espektro zabalaren parte izanik, legitimitatea eta errespetua behar duten sexualitate guztiak agerian jartzea.
- Sarritan alde batera uzten diren biztanle-sektoreak, hala nola hirugarren adineko-pertsonak eta/edo dibertsitate funtzionala dutenak, agerian jartzea, eta haien sexu- eta afektibilitate-aniztasuna bizitzeko eskubidea bermatzea.
- GIBaren inguruko eta estigmaren eta diskriminazioaren aurkako Estatu-itun bat onartzea. Premiazkoa da maila horretan abordatze integralak gauzatzea, GIBari bere alderdi guztietan erantzuteko, Gobernuetako, alderdi politikoetako, sindikatuetako eta patronaleko eta

- La patologización del colectivo trans y la inexistencia de una ley estatal que con carácter unitario, y partiendo del derecho a la libre expresión de género, aborde de forma integral las necesidades de dicho colectivo.
- Los intentos realizados por sectores reaccionarios que, en referencia específica a los menores trans, tratan de perpetuar esquemas caducos referidos a la vivencia del sexo/género y dar al traste con los avances sociales habidos en la materia.
- La persistencia de condiciones discriminatorias para las familias homoparentales en lo que acceso a técnicas de reproducción asistida, adopción y filiación se refiere.

También solicitamos a todos los poderes públicos, estamentos oficiales y centros educativos, medidas que nos permitan conseguir una sociedad más justa e igualitaria para nuestro colectivo, considerando como prioritarios los siguientes ámbitos:

- La educación que integre la diversidad sexual y de género, contribuyendo a crear un nuevo ideario en la materia y siente las bases de una labor preventiva ante el acoso escolar por motivo de orientación sexual e identidad de género.
- La visibilidad de la mujer lesbiana como forma de reconocimiento de su realidad y de legitimidad social, solicitando sean habilitadas aquellas medidas que garanticen el libre ejercicio de sus derechos.
- La visibilidad de todas aquellas sexualidades que, como alternativas al marco heteronormativo e integrantes del amplio espectro de la diversidad, requieren de legitimidad y respeto.
- El derecho a la vivencia de la diversidad sexo-afectiva y visibilidad de sectores de población muchas veces ignorados, como son las personas de la tercera edad y/o con diversidad funcional.
- La aprobación de un pacto de Estado por el VIH y frente al estigma y la discriminación. Urgen a este nivel abordajes integrales que den respuesta al VIH en su diferentes frentes y que involucren a representantes de los distintos Gobiernos así como partidos políticos, sindicatos /patronal, ONGs, etc.

Decíamos al inicio que este 28J nos ofrece una nueva oportunidad de celebrar logros y poner de relieve aquellos aspectos que aún resta por conseguir. Los hechos puntuados dan fe de ello. La Asociación Gehitu lleva años tratando de aportar su granito de arena al respecto pero no queremos dejar pasar el presente 28 de junio, Día



**DECLARACIÓN INSTITUCIONAL  
ERAKUNDE-ADIERAZPENA**

GKEetako ordezkariak inplikatuz.

Hasieran aipatu dugunez, ekainaren 28 honek beste aukera bat eskaintzen digu lorpenak eskaintzeko eta oraindik lortzeke dagoena nabarmentzeko. Aldez aurretik aipatutako gertaerak horren adierazgarri dira. Gehitu Elkarteak urteak daramatza ekimen horretan bere ekarpen txikia eginez, baina ekainaren 28an, LGTBI harrotasunaren nazioarteko Egunean, asmo hori berretsi nahi dugu beste behin ere, eta elkarlanerako deialdi bat egin nahi dugu, aipatutako plano guztiak bat etorri, BERDINTASUNAREN erronka handi hori azkenean errealtitate izan dadin.

Halaber, partikularrei eta erakunde guztiei dei egiten diegu ostadar-bandera harrotasunez erakutsi dezaten, kolektiboaren berdintasunaren aldeko borrokarako ikurra den aldetik, gure gizarteak pertsona guztientzako giza eskubideak lortzeko bidean aurrera egin dezan lortzeko hainbat pertsonak, elkartek, GKEk eta botere publikoek batera egiten dugun ahaleginaren adierazgarni.

**2017 LGTBI HARROTASUN egun zoriontsua!!!!**

internacional del orgullo LGTBI sin ponerlo de manifiesto, haciendo un llamamiento a una labor común que, acorde a los distintos planos mencionados, contribuya a que ese gran término que es IGUALDAD llegue por fin a ser una realidad.

También invitamos a los particulares y a todas las instituciones a mostrar con orgullo la bandera arco iris como símbolo de la lucha por la igualdad del colectivo, demostrando el esfuerzo conjunto de personas, asociaciones, ONGs y poderes públicos que hacen que nuestra sociedad camine hacia la consecución de los derechos humanos para todas las personas.

**!!!!Feliz ORGULLO LGTBI 2017!!!!**